
 

  

  

  
 
 

 
 
 

 

 

 

 
PYHÄ BIRMAN KISSA RY:n kannanotto savu- ja hopeatabbyvärin hyväksymiseen 
pyhä birman standardiin 

 

 

 

Pyhä Birman Kissa ry teki kyselyn jäsenistönsä, erityisesti kasvattajajäsenien kesken savu- ja 
hopeatabbyvärin hyväksymisestä pyhä birman standardiin. 
 

 

Valtaosa kyselyyn vastanneista vastustaa ko. värien hyväksymistä. 
 

 

Perustelut:  
 
1. Vaikka ko. värien taustalta voisikin löytyä ns. uutta verta, on epävarmaa, kuinka laajalla 
pohjalla näiden värien jalostamista on tehty. Uusien värien taustalta löytyvät joka tapauksessa samat 
sukulinjat kuin muiltakin birmoilta, eivätkä toisi geenipooliin riittävää laajennusta.  
 

2. Esitettyjen uusien  värien tuominen pyhä birma -kasvatukseen ei edistä birma-rodun 
kasvatuksen kannalta tärkeitä tavoitteita (rodun terveys, birman ulkonäkö, luonne). Hopeageeni ei 
paranna nykyisten värien kontrastia tai puhtautta. On myös epävarmaa kuinka hyvin terveys on 
otettu huomioon savu- ja hopeatabbyja kehittäessä. Tällä hetkellä pyhä birmojen terveysriskit ja 
perinnölliset sairaudet ovat hyvin tiedossa. Uusien värimuotojen mukana voisi geenipooliin tulla 
uusia, piileviäkin sairauksia. 
 

3. Kasvattajien tehtävä on määritellä pentujen naamiovärit jo varhaisessa vaiheessa. Joidenkin 
naamiovärien kehittyminen lopulliseen sävyynsä voi viedä aikaa useita kuukausia, jopa vuoden ja näin 
ollen virhemäärittelyjä tapahtuu nykyäänkin. Hopeageeni tekee värien tunnistamisesta entistäkin 
vaikeampaa. Mikäli kyseiset värit hyväksytään, tulisi ne pitää joka tapauksessa erossa nykyisestä 
väreistä kunnes luotettava geenitesti on kehitetty. 
 

 

Näin ollen Pyhä Birman Kissa ry ei näe riittävää syytä hyväksyä uusia värejä pyhä birman standardiin. 
 

 

 

15.5.2016 
Pyhä Birman Kissa ry:n hallitus 
 
 
 

 

 


